
 

Borgermøde den 12. september 2022 vedr. byfornyelse 

Gitte bød velkommen og præsenterede det koordinerende udvalg. Gitte gav et kort rids over, hvad der sket 

vedr. byfornyelsesprojekter siden starten i 2014. Det koordinerende udvalg er sat i verden for at arbejde for 

projekter, der kan gavne byen og Vorbasse borgere. Billund kommune er en vigtig samarbejdspartner, idet 

projekterne opføres på kommunens jord. 

Torvet og Aksen er de primære projekter startet i 2018 med 5,2 mill. fra staten. Hertil kommer 7 mill. fra 

kommunen, fonde og foreninger. 

Det har været en udfordring at arbejde med myndighederne, eksempelvis Vejdirektoratet. 

Aksen er det mest synlig indtil nu. Skolen og foreninger har støttet projekterne. Her er padelbanen og 

multibanen gode eksempler. 

Mødet i aften er et informationsmøde, hvor vi gerne svarer på spørgsmål og lytter til kommentarer. 

Torvet  - Niels Graversen 

De største problemer har været svingbaner fra Østergade til Vestergade. Når man begynder at ændre på 

vejforløb, så skal man anvende nyeste regelsæt for vejforløb. Belægning på stien over torvet bliver en 

belægning, som Billund kommune har på lager. Der bevares 5 p-pladser ved Prikken (tre på torvet og to langs 

Vestergade). 

Kroens p-pladser ud mod Østergade og udkørsel langs pizzaria  bevares. 

P-pladser ved Søndergade bevares. Anlægget omkring Æ Gåedhus bevares. 

Hede Danmark, som er gået i gang med torvet, har ikke givet en tidsplan endnu. Bevillingen fra staten 

gælder frem til nytår. 

Kommentarer: 

Jette Kring synes, at ændringer fra 5 p-pladser foran Prikken til 3, er sket uden, at der er sket en orientering. 

Flagstang til led-julelys eller fundament til juletræ har erhvervsforeningen ikke afklaret endnu, men det 

nuværende fundament graves op og lægges på lager. 

I stedet for flagstang eller juletræ er der forslag om at pynte nuværende eller kommende træer med lys. 

Der er forslag om, at Hede Danmarks byggeplads bliver etableret ved busholdepladsen i stedet for at tage p-

pladserne ved Søndergade.  

Der kommer ikke fodgængerfelt over Vestergade. Der bliver et helleanlæg og en blå belægningsmarkering til 

cyklister. Vejdirektoratet vil ikke godkende en 40 km’s hastighed på noget strækning i Vorbasse by. 

Vartegn på torvet – Ole Gram 

Det koordinerende udvalg er gået efter en skulptur, som løfter og præsenterer Vorbasses historie og værdier 

med relationer til Vorbasse Marked. 

Billedhugger Morten Stræde arbejder på en skulptur til torvet. Han kalder skulpturen Argo med efterskriften 

”skulptur til hverdagen til vildskaben til Vorbasse.” Morten Stræde har fortalt, at historien om ”Jason og det 

gyldne skin” har været inspirationskilde. 

Der var reserveret 250.000 kr. som egen bidrag til vartegnet. Mange forskellige fonde blev ansøgt, men alle 

gav afslag. Vi reserverede derefter 500.000 kr. som egen bidrag og det betød, at Statens Kunstfond bød ind 

med 500.000 kr. 

Skulpturen: Bunden er stål. Siderne er tykke glasplader med forskellig motiver. Øverst er placeret en person 

med en rumsterstang. Hele skulpturen er 5 meter høj. 



Der var mange spørgsmål og positive kommentarer. 

 

Vorbasse Bjerget. 

Efter helårsbanen blev afvist af Billund kommune skulle der findes et projekt, som kunne godkendes til de 

fondsmidler, der var afsat til heltårsbanen. Jeroen og Benny har været tovholdere på dette projekt. De 

lavede en interessentanalyse blandt brugere af fritidscenter og udearealer. Et forslag er bestilt hos 

landskabsarkitekterne Schønherr. Niels fra Schønherr gennemgik projekt Vorbasse Bjerget. 

Kig op på stjernerne – kig ud over fodboldbanerne. Der skal skabes et sted, som appellerer til alle 

aldersgrupper. Der skal være et miniobservatorium på toppen af bjerget. Der skal sidde pladser i siden af 

bjerget ud mod fodboldbanerne. Der skal være en shelter(en trækonstruktion) med plads til 30 og med 

bålplads. 

Bjerget bliver 5 meter højt og ligger som afslutning på aksen ud mod Drivvejen. Der vil blive fjernet nogle 

træer langs fodboldbanen, men bjerget skal gerne give tilsvarende læ. 

Tidsplanen er frem mod efteråret 2023. 

Boliger på Skjoldbjergvej – Claus Larsen 

Projektet er et samarbejde med boligforeningen Bovia og Billund kommune. 

En lokalplan vil være færdig i løbet af efteråret og blive udlagt til offentlig høring i 8 uger.  

Når lokalplanen er godkendt vil der blive indkaldt til nyt borgermøde om projektet. 

Tidligere indsigelser er tilgået Billund kommune. 

Forskønnelse af Nørregade/Østergade – Ole Gram 

Gruppen, som arbejder med forskønnelse gennem byen, har nået en hel del bare ved at snakke om behovet 

for oprydning og beplantning. Det ser i hvert fald bedre ud nu. Og der er helt sikkert et grønnere indtryk af 

Vorbasse. 

Der er en pulje på 40.000 kr.  fra Billunds landditriktspulje. Der er derfor et samarbejde med Billund 

kommune om, at p-pladsen (Nørretorv) ved Nørregade/Skjoldbjergvej skal have en anden beplantning. Der 

skal fremover være mere biodiversitet, således skal mulden udskiftes til sandjord og der bliver sået vilde 

blomster.  

Fjernvarme 

Slutspurt frem til 30. september, som er sidste frist for tilmelding. 

260-270 husstande skal være interesserede. Meld til på vorbassefjernvarme.dk eller kontakt Susanne på mail 

sus@gev.dk eller Skjoldbjergvej 2. 

Åbningstider: 

onsdag den 14. september kl. 14.00 - 16.00 

Uge 38 

mandag den 19. september kl. 09.00 - 11.00 

onsdag den 21. september kl. 14.00 - 16.00 

Uge 39 

mandag den 26. september kl. 09.00 - 11.00 

tirsdag den 27. september kl. 14.00 - 18.00 

onsdag den 28. september kl. 14.00 - 18.00 

torsdag den 29. september kl. 09.00 - 11.00 
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